
CONSILIUL LOCAL CETARIU 

JUDETUL  BIHOR 

PROCESUL VERBAL 

INCHEIAT AZI  30.03.2017 

 

 

  Sunt prezenţi 10 consilieri locali Primarul, Viceprimarul şi Secretarul comunei Cetariu  

  Preşedintele de şedinţă d-l consilier  Meszaros Zoltan  ,  citeste ordinea de zi după  cum urmează 

1. Proiect de hotărăre privind aprobarea bugetului local pentru anul fiscal 2017  

2. Proiect de hotărăre privind aprobarea bugetului din venituri proprii pentru anul fiscal 2017  

3. Proiect de hotărăre privind aprobarea executării lucrărilor pe domeniul public aferent lucrării “ Injecție 

de Putere și Modernizare rețele electrice J.T. în  localitatea Tăutelec  jud.Bihor” 

4. Proiect de hotărăre privind aprobarea devizului general reactualizat și a indicatorilor tehnico 

economici după actualizarea TVA la proiectul  „ Alimentare cu apă a localităților Tăutelec Șișterea 

și Șușturogiu’’ 

5. Proiect de hotărăre privind aprobarea  indicatorilor tehnico economici la proiectul   

„ Modernizare străzi în comuna Cetariu Județul Bihor’’ 

6. Proiect de hotărăre privind aprobarea raportului de activitate a Consilierilor locali potrivit prevederilor 

al (4) art.51 din Legea nr.215/2001 privind administrația publică locală „fiecare consilier local este 

obligat să prezinte un raport anual de activitate , care va fi făcut public prin grija secretarului”. 

7. Diverse 

 
 

  Care este aprobat in unanimitate. 

 

HOTĂRĂRI 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu  
Doamnelor şi domnilor consilieri, stimaţi invitaţi, vă rog să-mi permiteţi să vă anunţ că pentru astăzi   30.03. 2017 

a fost convocată şedinţa ordinară a Consiliului Local al comunei Cetariu. Vă informez că din totalul de 11 de 

consilieri locali aleşi în funcţie, sunt prezenţi astăzi 10, lipseşte motivat d-l consilier Biro Ferenc-Sandor . În 

condiţiile acestea şedinţa noastră este legal constituită se pot adopta hotărâri cu majoritate calificată de  6 voturi.  

Dau cuvântul preşedintelui de şedinţă ales , d-lui MESZAROS ZOLTAN , poftiţi vă rog. 

 

D-na Dull Melinda- consilier  local 

Eu nu sunt de acord cu procesul verbal. Nu reţin să fi discutat despre majorarea salariilor. Nu am vazut un stat.  

 

D-na Sabău Mercedes-secretar al comunei 
D-na consilier DVS nu aţi ştiut că salariul personalului precum si salariul minim s-a majorat din 1.02.2017? DVS 

nu aţi aplicat ? Trebuie să vă spun că ITM-ul a fost în control şi a fost verificat şi acest aspect.  

 

D-na Dull Melinda- consilier  local 

De aceea aţi inclus atunci în procesul verbal al şedinţei. 

 

D-na Sabău Mercedes-secretar al comunei 
D-na consilier îmi pare rău că degeaba înregistraţi şedinţele dacă lucruri importante vă scapă.  

 

 d-l Meszaros Zoltan– consilier local  

 Cine este pentru aprobarea procesului verbal al şedinţei anterioare din data de  12.01.2017 . Cine este pentru?  8 

Împotrivă? 2 Homonai Alexandru şi Dull Melinda Abţineri? 0 

 

 



d-l Bonisz Alexandru-primar al comunei 

Prezintă o situatie privind starea economică a comunei . 

Am vândut 280 mc lemne , dar mai avem datorii față de Romsilva. Am achitat niște datorii , dar mai avem. Ne-au 

facturat si plantarea de puieți. Păzitul si impărțitul de lemne tot noi plătim , asta e legea. 

 

D-na contabil Potor Eva  

Mai avem facturi  neachitate. 

Prezintă detailat raportul de specialitate privind bugetul comunei Cetariu şi privind bugetul din venituri 

proprii şi subvenţii din bugetul local. 

 
D-na Dull Melinda- consilier  local 

Dacă adun facturile nu iese socoteala. Trebuie defalcat să știm despre ce vorbim. 

 
D-na contabil Potor Eva  

Totdeauna am făcut bugetul/an după care /trimestru după care am imparțit pe articole. Altă dată voi face 

defalcat. 

 
D-na Dull Melinda- consilier  local 

Ce avem la capitolul  cultura? 

  
D-na contabil Potor Eva  

Tabăra de tineret. 

 

 d-l Homonai Alexandru- consilier local 

Ce inseamnă sport in Cetariu? 

 

D-na contabil Potor Eva  

Proiectul de bază sportivă. DVS sunteți din Tăutelec ,știți despre ce e vorba. Sunt numele conturilor unde eu 

trebuie să includ si proiectele aflate in derulare. 6 miliarde s-au cumulat din anii anteriori , bani care sunt 

pentru investiții. 

 

 d-l Homonai Alexandru- consilier local 

Cine e de vină că lucrarile nu avansează? 

 

D-na Dull Melinda- consilier  local 

Sa invitam Dirigintele de șantier si pe consultant la urmatoarea ședință de consiliu local să ne dea explicații.  

 

d-l Meszaros Zoltan– consilier local   

Cine este pentru aprobarea bugetului local pentru anul 2017?   

 

Pentru 8 Szabo Kinga     Împotrivă? 0      Abţineri? 2   Homonai Alexandru 

    Simko Lajos        Dull Melinda 

    Drugaş Marius 

   Nagy Istvan Robert 

   Meszaros Zoltan 

   Nagy Sandor 

   Gombos Brigitta 

   Albirt Bela 

 

d-l Meszaros Zoltan– consilier local   

Cine este pentru aprobarea bugetului din venituri proprii şi subvenţii din bugetul local  pentru anul 2017?   

 

Pentru 9 Szabo Kinga     Împotrivă? 0      Abţineri? 1   Homonai Alexandru 

    Simko Lajos         

    Drugaş Marius 

   Nagy Istvan Robert 



   Meszaros Zoltan 

   Nagy Sandor 

   Gombos Brigitta 

   Albirt Bela 

   Dull Melinda 

 

d-l Meszaros Zoltan– consilier local                

Dacă sunteți de acord cu aprobarea  executării lucrărilor pe domeniul public aferent lucrării “ Injecție de Putere 

și Modernizare rețele electrice J.T. în  localitatea Tăutelec  jud.Bihor”. Cine este pentru?  10 . Împotrivă? 0 

Abţineri? 0 

 
d-l Meszaros Zoltan– consilier local                  

Dacă sunteți de acord cu  aprobarea devizului general reactualizat și a indicatorilor tehnico economici după 

actualizarea TVA la proiectul  „ Alimentare cu apă a localităților Tăutelec Șișterea și Șușturogiu’’ . Cine 

este pentru?  10 . Împotrivă? 0 Abţineri? 0 

 

D-na directoare Orosz Erika de la şcola din Cetariu 

Prezintă un raport amplu privind bugetul şcolii şi prezintă şi necesităţile precum şi cheltuielile decontate 

din bugetul şcolii în cursul anului 2016 , care de fapt trebuiau achitate de către Primăria Cetariu. 

Prezintă un raport privind faptul că de ce a fost închis şcoala din Şişterea, ca reacţie la zvonurile că Ea ar fi 

de vină. Au rămas 3 copii înscrişi , din august 2016. Trebuie înţeles că dacă nu sunt copii , nu poate funcţiona o 

şcoală.   

Prezintă  un proiect privind ruta microbuzului şcolar, care începând din septembrie 2017 va transporta şi 

copii din comuna Paleu care frecventează cursurile în Cetariu. Dacă  azi sunt 4 curse/zi , din septembrie vor fi 6 

curse/zi.  

Prezintă situaţia că profesorii au prefinanţat cursurile de specializare obligatorii, care vor trebui decontate. 

Prezintă situaţia provocată de copii din Şcoli, stricăciuni care trebuie reparate. 

Va trebui I.S.C.I.R.-izate cazanele , întocmitre S.C.I.M.-uri pentru fiecare cele 4 instituţii, întocmite analize 

de risc pentru P.S.I. etc .Toate cheltuielile sunt obligatorii prin lege. 

Totodată invită pe oricine la cursuri, la activităţi şcolare, extraşcolare sau la audienţe la Cabinetul 

Directorului dacă sunt nelămuriri sau probleme.  

 

D-na Dull Melinda- consilier  local 

Cât e suma necesară? 

 

 D-na directoare Orosz Erika de la şcola din Cetariu 

Nu am calculat , dar contabilitatea va prezenta în orice caz documente justificative. 

 

Consilierii locali au consultat proiectul original„ Modernizare străzi în comuna Cetariu Județul 

Bihor’’ in cadrul ședinței. 

 

d-l Meszaros Zoltan– consilier local                  

Dacă sunteți de acord cu aprobarea   indicatorilor tehnico economici la proiectul  „ Modernizare străzi în 

comuna Cetariu Județul Bihor’’. Cine este pentru?  10 . Împotrivă? 0 Abţineri? 0 
 

D-na Dull Melinda- consilier  local 

Am observat că pe site-ul Primăriei nu figurează declaraţiile noastre de avere şi interese pentru anul 2016. 

Am depus împreună cu candidatura , altfel nu puteam fi votaţi. Nu ? 

 

D-na Sabău Mercedes-secretar al comunei 
Vom verifica. Nu ştiu. Nu am participat la alegerile din Cetariu. Am fost numită în Oradea. 

 

D-na Sabău Mercedes-secretar al comunei 



Nu semnaţi raportul DVS de specialitate?  

Potrivit prevederilor art.44 din Legea 215 privind administraţia publică locală(1) Proiectele de hotărâri înscrise 

pe ordinea de zi a ședinței consiliului local nu pot fi dezbătute dacă nu sunt însoțite de raportul compartimentului de 

resort din cadrul aparatului de specialitate al primarului, care este elaborat în termen de 30 de zile de la înregistrarea 

proiectului, precum și de raportul comisiei de specialitate a consiliului 

 

 
D-na Dull Melinda- consilier  local 

Nu ne-aţi convocat. 

 

D-na Sabău Mercedes-secretar al comunei 

Despre acest subiect am mai discutat. Comisia economică nu trebuie convocată de către mine. Eu nu 

fac parte din comisie. Stabiliţi programul comisiei. Raportul de avizare  trebuie să redactaţi DVS în calitate de 

secretar al comisiei. 

Stimaţi consilieri trebuie să vă mărturisesc că am fost invitată la Instituţia Prefectului pentru a da nişte 

explicaţii cu privire la munca mea de secretar. 

Un preşedinte de partid a făcut o sesizare legat de activitatea mea. Am demonstrat că toate afirmaţiile d-lui 

sunt incorecte şi că până ce eu lucrez în locul tuturor nu înţeleg care este problema. 

M-au întrebat că de ce întocmesc eu rapoarte în locul altora.  

Am comunicat că nimeni nu face si nu vreau ca Consiliul local al comunei Cetariu să se dizolve. 

Văzând însă acest comportament şi că din partea unor consilieri vin numai secături si scandaluri , consider că 

fiecare trebuie să-şi facă treaba. Aţi înţeles d-na consilier? 

Trebuie însă să ştiţi că d-na contabilă abia joia trecută a fost la şedinţa la Finanţe iar termenul de 

depunere este 5.04.2017. Când am avut documentele , adică vinerea trecută (23.03.2017) , am afişat imediat 

pe site www.e-primarii.ro/bihor/cetariu ca oricare cetățean interesat să poate consulta. Când avem 

documentație completă întocmim proiectul de hotărâre și postăm imediat .Vedeți , totul e electronic, se 

generează și data postării. 

 Aceleași documente am trimis si consilierilor locali prin documentația de convocare . 

Vă rog să prezentaţi rapoartele de activitate pentru anul 2016. 

Nici unul dintre consilierii locali prezenţi nu a prezentat , nici acum , raportul de activitate instituită de Legea 

215/2001 privind administraţia public locală . 

În cursul lunii aprilie vor veni de la Instituţia Prefectului pentru a ne verifica din toate punctele de vedere. 

Dacă îmi depuneţi rapoartele DVS o să am ce să le prezint , dacă nu depuneţi nimic eu ce să fac? 

 
D-na Dull Melinda- consilier  local 

Raportul DVS de activitate cine a aprobat? 

 

D-na Sabău Mercedes-secretar al comunei 
Evaluarea activitatii mele este facut de catre Primar. Am primit calificativul bine. In prezent este la Instituția 

Prefectului pentru contrasemnare. 

 

D-na Dull Melinda- consilier  local 

De ce nu am primit bonificatie când am achitat impozitul? 

 

D-na Sabău Mercedes-secretar al comunei 
La ședința precedentă a consiliului local a fost votată și de către DVS hotărârea privind impozitele si taxele locale. 

Firmelor nu se acordă bonificatie. De mai mulți ani e așa. 

 

D-l Nagy Istvan Robert-viceprimar 

Firmele au bani , sa plătească. 

 

d-l Bonisz Alexandru-primar al comunei 

Vom reporni pompele din Şuşturogiu. 

 

D-l Nagy Istvan Robert-viceprimar 

http://www.e-primarii.ro/bihor/cetariu


Nimeni nu recunoaşte cine e de vină. Au stins lumina. Pompa s-a ars. Pagubă de 8.000 lei. 

 

DIVERSE 

d -l Meszaros Zoltan - preşedinte de şedinţă            

Sunt  alte intervenţii? Dacă nu, declar închise lucrările şedinţei de astăzi. Vă mulţumesc pentru prezenţă. 

  PREŞEDINTELE DE ŞEDINŢĂ 

  Meszaros Zoltan          Secretar 

      Jr. Sabău Mercedes  

 

 

 

 

 

 

 


